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Høringssvar Kalundborg kommune budget 2024 – skolebestyrelsen og 

MED-udvalg på Buerup Skole. 

Resume 

Skolebestyrelsen på Buerup skole ser med glæde på Kalundborg kommunes ambition om 

styrkelse af den tidlige forebyggende indsats. Det er godt med forebyggelse! Vi kan være 

bekymrede for, om der er afsat tilstrækkelig økonomisk støtte til at implementere indsatsen. 

Ligeledes deler skolebestyrelsen kommunens ønske om en øget indsats vedr. elevernes trivsel. 

Vi ser positivt på forslagene.  

Vi ser ikke umiddelbart vores skole som sportsskole. Skolen har allerede nu et 

bevægelsesbånd hver dag på alle klassetrin. Derudover bliver timerne til understøttende 

undervisning brugt til ”fællesskab og bevægelse”. Vi ønsker ikke, at eleverne får længere 

skoledage.  

 

(H10) Tidlig forebyggende indsatser for børn  

Vi vil gerne anerkende kommunens ambition om at styrke den tidlige forebyggende indsats. De 

fremlagte forslag i budgettet er gode initiativer.  

Vi er enige i, at en tidlig indsats kan reducere behovet for senere mere indgribende 

foranstaltninger. Vi mener, det vil give det største resultat at øge indsatsen for de helt små 

børn og småbørnsfamilier. Indsatsen kan dog med fordel bredes ud. Vi oplever, at det ikke kun 

er småbørnsfamilier, der har behov for hjælp og støtte.  

 

(H20) Fælles højere trivsel i folkeskolen  

Vi ser med interesse på initiativerne, foreslået i H20. Mange indsatser er allerede i gang, og 

det er vores oplevelse, at Buerup skole har stor fokus på elevernes trivsel.  

Vi ser meget positivt på forslag 6 om ”Opnormering af ressourcer i PPR” og forslag 7 om 

”Styrket AKT-indsats”. Vi ser også meget positivt på forslag 8 og 9. Begge forslag taler ind i et 

på nuværende tidspunkt udækket behov.  

 

(BFU) Øget bevægelse i folkeskolerne 

Vi er positive overfor meget bevægelse i folkeskolen. Buerup skole har et lærerstyret 

bevægelsesbånd hver dag og derudover bruges UUV-timerne til ”fællesskab og bevægelse”. Vi 

går ikke ind for en længere skoledag for vores børn. Vi tror på, at vore gode og inspirerende 



udeområder samt udeordning for alle elever i skolen kombineret med aktivitetsbåndet giver 

den efterspurgte bevægelse for skolens elever.  

 

Skolebestyrelsen har følgende kommentarer Råderum: 

 

Punkt 12: sænkning af varmen til 19 grader C.  

En så lav temperatur i en gammel bygning vil sænke elevernes trivsel og gøre dem mere 

modtagelige for sygdom, jf. kommunens strategi for at sænke elevernes fravær. Vi foreslår i stedet, 

at der på skolen installeres varmepumper suppleret med solceller på taget. Den investering vil tjene 

sig ind på få år og sikre en varig besparelse samt sikre elevers og ansattes trivsel.  

MED-udvalget: Vi tilslutter os skolebestyrelsens svar. Dog med en bemærkning om, at 

sygefraværet også vil kunne stige hos de ansatte. 

 

Punkt 13: ændring i den indre organisering. 

Buerup skole lider i forvejen under meget lav pedeldækning. Et efterslæb i forbindelse med 

hærværk gjorde bl.a., at eleverne ikke kunne få adgang til redskaber og mooncars i flere uger. 

Derfor anbefaler vi ikke, at der spares yderligere på pedel. 

MED-udvalget: Det er vigtigt, at kommunen yder en fælles standard for elever og ansatte på alle 

skoler i Kalundborg Kommune og giver mulighed for faciliteter af samme standard. Der kan ikke 

spares yderligere i pedelhjælpen på Buerup Skole. 

 

Punkt 16: indskrænkning af areal kommunen vedligeholder 

Vi har omkring Buerup skole et meget aktivt frivilligemiljø, der benytter sig af skolens arealer. Bl.a. 

idrætsforeningen BRIF. BRIF vil ikke have ressourcer til at vedligeholde fodboldbaner og lignende, 

og det kan allerede på kort sigt få en betydning for deres tilbud til lokalbefolkningen.  

MED-udvalget: Vi oplever at græsset slås indtil flere gange pr. uge. Derfor foreslår vi, at græsset 

fremover slås en gang ugentligt af Vej og Park. 

 

Punkt 19: Gennemgang af centrale puljer til HR. 

Hvis puljen til langtidssygemeldinger beskæres, vil det ramme en lille skole som Buerup Skole 

uforholdsmæssigt hårdt, da en enkelt sygemelding vil udgøre en stor procentandel af samtlige 

ansatte.  

Vi anbefaler heller ikke at puljen til seniorinitiativer beskæres, da den er vigtig i forhold til 

rekruttering og fastholdelse. 



MED-udvalget: Forslaget gør det mindre attraktivt at arbejde på den lille skole, og styrker på 

ingen måde det psykiske arbejdsmiljø på skolen og hos den enkelte. Også lederen får mindre 

attraktive vilkår/råderum. 

 

Punkt 28: Stop for gratis buskort til de fem mindste skoler. 

I forbindelse med det frie skolevalg udgør skolens små skoler et vigtigt alternativ til de børn, der af 

forskellige årsager ikke kan finde sig til rette på en stor skole – og er et fagligt vigtigt alternativ til 

de mange private skoler i kommunen. Da valget af en mindre skole, der ligger et stykke fra 

hjemmeadressen kan være forbundet med en økonomisk udfordring, anbefaler vi, at kommunen 

også fremover afsætter det meget begrænsede beløb med denne meget store effekt. 

MED-udvalget: Vi støtter op omkring skolebeslutningens svar. Det er en lille pris for at bevare de 

små samfund i kommunen.  

 

Punkt 47: Samdrift af foreningers brug af lokaler 

Skolebestyrelsen på Buerup skole ser meget positivt på, at skolens lokaler kan bruges af andre 

udenfor skoletiden.  

 

Punkt 70: Nedlæggelse af inklusionscenter 

Det er vores opfattelse, at kommunens inklusionscentre er overbelagte, og at en beskæring vil 

betyde et ringere tilbud til dem, der har allermest brug for det. Ydermere bør kommunen sikre en 

geografisk dækning af inklusionscentre. 

MED-udvalget: Det bekymrer os, at det planlægges at lukke et inklusionscenter, eftersom det er 

vores opfattelse, at der i forvejen er mange elever i klasserne i de eksisterende tilbud. En 

nedlæggelse vil give længere transport, mindre rummelighed og dermed et dårligere tilbud til det 

enkelte barn med særlige behov. Vi er bekymrede for, at det samtidig betyder, at grænsen for 

inklusion hæves og det enkelte barn skal have større udfordringer inden barnet får et tilbud om en 

plads i et inklusionscenter.  

 

Punkt 72: Lavere strømforbrug 

Vi anbefaler, at der sættes solceller op på skolens tag, på samme måde som flere andre af 

kommunens har. Jf kommentarer til punkt 12. 

 

Med venlig hilsen  

Skolebestyrelsen og MED-udvalget (personalemøder med MED-status) på Buerup Skole 

 

 


